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Rada Miejska w Niemczy 
Radni - Sesja  

Protokół nr BR.0002.2.2024 
LXX Sesja w dniu 23 lutego 2024 roku. 
Obrady rozpoczęto 23 lutego 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:13 tego samego 
dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 
 
1. Otwarcie LXX/24 sesji. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu) stwierdził kworum i prawomocność obrad. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 13, NIEOBECNY: 1 
Wyniki imienne: 
OBECNY (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (1) 
Stanisław Szachniewicz 
 
2. Przedstawienie porządku obrad 
Przewodniczący poinformował o porządku obrad przesłanym zawiadomieniem z dnia 15 
lutego 2024 roku. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko w imieniu Burmistrza Miasta i 
Gminy Niemcza wniosła o zmianę porządku obrad. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenia w punkcie 3 po podpunkcie d porządku obrad projektu nr 20/2024 uchwały w 
sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i gminnej ewidencji zabytków - Kościół pw. 
Św. Wojciecha na cmentarzu przy ul. Gumińskiej w Niemczy - etap I.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Zmiany w porządku obrad zostały przyjęte. 
 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
cmentarza komunalnego w Niemczy, zlokalizowanego w obrębie Wojsławice, miasto 
Niemcza (Projekt Nr 14/2024); 
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Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla cmentarza komunalnego w Niemczy, zlokalizowanego w obrębie 
Wojsławice, miasto Niemcza (Projekt Nr 14/2024).Radni nie mieli pytań. Projekt został 
pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych dnia 20.02.2024r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/449/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 
 
b) w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Niemcza w 2024 roku" (Projekt Nr 15/2024); 
Radna Wiesława Kajrys zapytała ile sterylizacji bezdomnych zwierząt odbyło się w 
minionym roku. Kierownik referatu Rolnictwa odpowiedziała 10 sztuk - kwota przeznaczona 
w budżecie nie została wydatkowana. Radna zapytała o koszt sterylizacji i sposobu 
dokonywania analizy składanych wniosków o przeprowadzenie sterylizacji kotów. Kierownik 
poinformowała, że wnioski rozpatrywane są indywidualnie. Radna poprosiła o zapewnienie 
pozytywnego rozpatrzenia wniosku o sterylizację mieszkańca który się do niej zgłosił. Z-ca 
Burmistrza Leszek Lupa poinformował, że każdy złożony wniosek będzie rozpatrzony 
indywidualnie, każda sprawa będzie dogłębnie analizowana. Radni nie mieli więcej pytań. 
Projekt został pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych dnia 
20.02.2024r. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Niemcza w 2024 roku" (Projekt Nr 
15/2024).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/450/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 
 
c) o zmianie uchwały nr XLV/283/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie uchwalenia 
"Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 
Kanalizacyjnych dla Miasta i Gminy Niemcza na lata 2022 - 2025" (Projekt Nr 16/2024). 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Projekt został pozytywnie zaopiniowany podczas 
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wspólnego posiedzenia komisji stałych dnia 20.02.2024r. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały nr XLV/283/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
uchwalenia "Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Urządzeń Kanalizacyjnych dla Miasta i Gminy Niemcza na lata 2022 - 2025" (Projekt Nr 
16/2024). Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Projekt został pozytywnie 
zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych dnia 20.02.2024r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/451/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 
 
d) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i gminnej ewidencji zabytków - 
Kościół pw. Św. Wojciecha na cmentarzu przy ul. Gumińskiej w Niemczy - etap I (Projekt nr 
20/2024). 
Projekt został przedstawiony przez Zastępcę Burmistrza Leszka Lupę. Gmina Niemcza 
otrzymała środki finansowe na realizacje zadania w zakresie udzielania dotacji na remonty 
kamienic zlokalizowanych w Rynku w Niemczy. Radni byli zainteresowani zasadami 
udzielania dotacji, które syntetycznie wyjaśnił Zastępca Burmistrza. Radni nie mieli więcej 
pytań. Projekt został pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji 
stałych dnia 20.02.2024r. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i gminnej ewidencji 
zabytków - Kościół pw. Św. Wojciecha na cmentarzu przy ul. Gumińskiej w Niemczy - etap I 
(Projekt nr 20/2024).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/452/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 
 
e) o zmianie uchwały nr XVII/85/12 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie udzielenia 
bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 
własności (Projekt Nr 19/2024). 
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Uchwała została przygotowana w związku z pozytywnie rozpatrzonych przez Radę Miejską  
w Niemczy wnioskiem mieszkańca o zastosowanie bonifikaty dla rodzin z karta dużej 
rodziny. Radni nie mieli pytań. Projekt został pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego 
posiedzenia komisji stałych dnia 20.02.2024r. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały nr XVII/85/12 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 
prawo własności (Projekt Nr 19/2024).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/453/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 
 
f) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza 
na lata 2024-2039 (Projekt Nr 17/2024). Projekt został pozytywnie zaopiniowany podczas 
wspólnego posiedzenia komisji stałych dnia 20.02.2024r. 
Założenia projektu zostały przedstawione przez Zastępcę Skarbnika Dagmarę Stanuch. Radna 
Edyta Mielnik zapytała o zwiększenie planu dochodów w rozdziale 92120 zwiększono 
wydatki o 294 tyś. w paragrafie pomocowych, a opis dotyczy udzielenia dotacji na remont 
kościoła św. Wojciecha? Zastępca Skarbnika poinformowała, że zwiększenie dotyczy 
przesunięć między paragrafami. 
Na prośbę Zastępcy Burmistrza Przewodniczący zarządził przerwę w obradach. 
 
Przewodniczący ogłosił 5 min. przerwy od godz. 13.32 do 13.37. 
  
Po przerwie Zastępca Skarbnika wyjaśniła, że sposób zapisania paragrafu został narzucony 
przez podmioty przyznające dodatkowe środki finansowe w ramach Programu Polski Ład.  
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki z dnia 22.02.2024r. do projektu uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza na lata 2024-2039 
(Projekt Nr 17/2024). 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Autopoprawkę przyjęto. 
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Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Niemcza na lata 2024-2039 (Projekt Nr 17/2024 z autopoprawką z dnia 22.02.2024r.).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Mateusz Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , 
Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna 
Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/454/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu. 
 
g) w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2024 rok (Projekt Nr 
18/2024). Projekt został pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji 
stałych dnia 20.02.2024r. 
Radna Wiesława Kajrys zapytała o zabezpieczenie dodatkowych środków w rozdziale 92109 
22 tyś. na zakup energii. Czy rachunki za prąd, gaz i wodę znacząco wzrosły? Dyrektor NOK 
Renata Kukuła potwierdziła ten fakt stąd wniosek o zwiększenie planu finansowego. Radna 
przypomniała o pracach nad budżetem gminy dla NOK gdzie Pani Dyrektor informowała o 
tym, że dotacji może zabraknąć. Dyrektor zapewniła, że w plan finansowy NOK-u jest 
analizowany na bieżąco. Zastępca Burmistrza poinformował, że na etapie bieżącej realizacji 
zadań środki są wystarczające, jednak zagrożenie może pojawić się po I półroczu. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki z dnia 22.02.2024r. do projektu uchwały w sprawie dokonania zmian 
w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2024 rok (Projekt Nr 18/2024).  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Mateusz 
Kossakowski , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
PRZECIW (1) 
Wiesława Ewa Kajrys  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Stanisław Tadeusz Pelc  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2024 
rok (Projekt Nr 18/2024 z autopoprawką z dnia 22.02.2024r.). Projekt został pozytywnie 
zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych dnia 20.02.2024r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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ZA (10) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Edyta 
Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , Paweł Andrzej Rożek , 
Kamila Anna Smęt , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
PRZECIW (1) 
Wiesława Ewa Kajrys  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Tadeusz Pelc  
NIEOBECNI (1) 
Stanisław Szachniewicz 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LXX/455/2024 z dnia 23.02.2024 roku i 
stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 
4. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2023 rok. Dokument stanowi załącznik nr 9  do niniejszego 
protokołu. 
 
Radny Mateusz Kossakowski o godz. 13.55 opuścił obrady sesji. 
  
Informację zreferowała Przewodnicząca GKRPA w Niemczy Pani Anna Kuźmińska. Radna 
Edyta Mielnik zadawała pytania w zakresie wykazu podmiotów jakie otrzymały 
dofinansowanie na realizacje zadań profilaktycznych, zapytała również czy sołectwa złożyły 
wniosek o środki finansowe na działania profilaktyczne? Przewodnicząca poinformowała, że 
w 2023 roku nie było takich wniosków. 
 
5. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego za 2023 rok, w placówkach oświatowych dla których 
Gmina Niemcza jest organem prowadzącym. Przewodniczący Andrzej Osipowicz 
poinformował, że zgodnie z terminem ustawowym rokrocznie organ prowadzący ma 
obowiązek złożenia organowi stanowiącemu sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli wg stopni awansu zawodowego. Radni nie mieli pytań do złożonej 
informacji. Dokument stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 
  
6. Kalendarz imprez z zakresu kultury i sportu, organizowanych przez Niemczański 
Ośrodek Kultury w 2024 roku. Informacje przedstawiła p.o. Dyrektor NOK Pani Renata 
Kukuła. Dokument stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Radna A. Borodajko o godz. 14.02 opuściła salę narad, o godz. 14.08. 
Radny Miłosz Wrzesiński potwierdził, że działalność NOK jest oparta na jakimś zrywie, 
warto zastanowić się nad zmianami/restrukturyzacją. Radny podkreślił m. in., że rolą NOK 
powinna być m. in. praca z młodzieżą, aktywizacja seniorów. Radny zwrócił uwagę, że bez 
zmiany profilu organizacyjnego powyższe będzie trudne do osiągnięcia.  
Radna Edyta Mielnik zapytała o zakup scenki, o której dyrektor mówiła w grudniu minionego 
roku? Dyrektor poinformowała, że koncepcja się zmieniła i zakupu nie dokonano. Radna 
zapytała ile osób jest w zespole GRODZIANIE ? Dyrektor poinformowała, że 8-10 osób, 
nowych chętnych niestety nie ma. 
Informacja w zakresie sportu stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Informacja w zakresie działalności Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
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7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza z działalności między sesjami. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz zapytał o to czy Burmistrz 
zmienił zdanie co do udziału Gminy Niemcza z ZIT-u? Zastępca Burmistrza Leszek Lupa 
poinformował, że Niemcza nadal jest członkiem, tylko nie bierze udziału w pierwszym 
rozdaniu. Radny zapytał również o spotkanie w WiK? Zastępca poinformował, że spotkanie 
dotyczyło budżetu spółki na 2024 rok. 
Zastępca Burmistrza nawiązując do pojawiających się w mediach informacji, Zastępca 
Burmistrza poinformował o efektach załatwienia spraw o którym była mowa podczas 
posiedzenia komisji, że w parku Słowackiego gdzie rozpoczęły się prace remontowe, zostaną 
wyremontowane alejki, zamiast starej fontanny powstanie klomb, zostanie zamontowanych 
14 ławek i 13 pojemników na odpady. Przystanek w Podlesiu został przesunięty, studzienka w 
Przerzeczynie-Zdroju została naprawiona Zastępca poinformował również o tym, że 
Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad przesłała zawiadomienie o zamiarze wykonania 
niebawem przejść dla pieszych za kwotę 430 tyś zł. Radni nie mieli więcej pytań. 
 
8. Wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz przypomniał, że 
oświadczenia majątkowe Radni składają wg stanu na dzień 29.02.2024r. 
Do biura Rady Miejskiej w Niemczy nie wpłynęły żadne wnioski formalne. 
 
9. Sprawy różne. 
W związku z obecnością na sesji Kierownika Posterunku Łukasz Pogorzelski na pytanie 
Radnej Edyty Mielnik o skalę zdarzeń mających miejsce przestępstw poinformował, że 
policjanci w Niemczy są skuteczniejsi w rozwiązywaniu, zgłaszanych przez mieszkańców, 
spraw. 
Radna Alicja Borodajko zapytała o to czy kupione mieszadło zostało zamontowane, oraz czy 
spółka PK będzie przeniesiona do budynku oczyszczalni?   
Zastępca poinformował, że nie ma decyzji co do przeniesienia spółki do budynku 
oczyszczalni, on nie wie czy mieszadło zainstalowano, prowadzony jest remont budynków i 
instalowana jest prasa odwadniająca. 
Pani Prezes Elżbieta Szymańska została proszona o udzielenie odpowiedzi na następnej sesji 
w zakresie mieszadła. Radna Edyta Mielnik poprosiła o rozważenie zmiany formy wysyłania 
dokumentów, mieszkańcy zasygnalizowali że dokumenty dostarczane są w godzinach 
rannych podczas nieobecności w domu. Zastępca Burmistrza poinformował, ze usługa jest 
świadczona zgodnie z ogólnie obowiązującymi standardami, natomiast jeśli nadal takie 
sytuacje będą się powtarzały zostanie podjęta interwencja. 
Radny Stanisław Pelc zapytał czy w projekcie remontu schodów w rynku przy sklepie RTV i 
AGD ktoś zapomniał o podjazdach, które wcześniej były? Zastępca Burmistrza 
poinformował, że na podstawie obowiązujących przepisów ustalono, że w tym miejscu nie 
można było zamontować tych podjazdów. Radny poprosił o zamontowanie dodatkowych 
pojemników na śmieci w rynku w Niemczy. Zastępca Burmistrza zapewnił, że do czasu kiedy 
zostanie zakończona I część remontu rynku pojemniki będą zamontowane. Radny zwrócił 
uwagę na oświetlenie Placu Zabaw i parkingu przy wjeździe do rynku 
 
Radny Michał Kaczorowski o godz. 14.46 opuścił obrady sesji.  
 
Radny Stanisław Pelc zapytał o podświetlenie kościoła będzie znowu możliwe? Zastępca 
wyraził zdanie, że należałoby w tym zakresie zapytać księdza proboszcza, ponieważ być 
może oświetlenie należy do parafii. 
Zastępca Burmistrza w związku z pojawiającymi się w massmediach lokalnych różnych 
informacji, poprosił m. in. o przekazywanie mieszkańcom prawdziwych wiadomości o 
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inicjatywach inwestycyjnych, które były zainicjowane tylko przez Burmistrza Jarosława 
Węgłowskiego. Zastępca podkreślił, że ze strony Radnych w obowiązującej kadencji nie było 
żadnej inicjatywy związanej z którąkolwiek ze zrealizowanych w Gminie Niemcza od 2028 
roku inwestycji. Każda inwestycja od pomysłu do realizacji była opracowywana przez 
Burmistrza Jarosława Węgłowskiego i pracowników urzędu miasta oraz jednostek 
podległych. 
Przewodniczący Andrzej Osipowicz przypomniał o swojej inicjatywie zagospodarowania 
terenu wokół stawu. Zastępca Burmistrza poinformował, że projekt o którym powiedział 
Przewodniczący jeszcze nie został zrealizowany natomiast utworzenie Parku i Marii i Lecha 
Kaczyńskich była inicjatywą Burmistrza Węgłowskiego a środki pochodziły z kancelarii 
premiera. 
Radny Miłosz Wrzesiński podkreślił, że radni wykazali się inwencją i pomysłowością składali 
rokrocznie wnioski do budżetu, które niestety nie były rozpatrywane. Przewodniczący obrad 
udzielił głosu mieszkańcowi gminy, który wyraził chęć wypowiedzenia się w sprawach 
bieżących gminy. 
Mieszkaniec Gminy wypowiedział się na temat inicjatywy i możliwości podejmowania 
działań na rzecz gminy podając swój przykład kiedy wskazał poprzedniemu burmistrzowi 
sposób parkowania na rynku przy okazji jego remontu. Podsumował, że każdy kto chce 
przedstawić inicjatywę może bez przeszkód to zrobić. Mieszkaniec zapytał o to kto podczas 
styczniowych posiedzeń rady pytał o lampę. Radna Edyta Mielnik potwierdziła, że na prośbę 
mieszkańca zapytała Zastępcę Burmistrza o możliwość naprawy lampy solarnej na terenie 
Ligoty Małej umiejscowionej przy krzyżówce, tj. przy zjeździe z drogi w kierunku Piławy 
Górnej na drogę w kierunku Ligoty Małej. Radna poinformowała, że uzyskała odpowiedź, iż 
należy wymienić oprawę, która jest uszkodzona. Mieszkaniec sprostował, że nie mówił o tej 
właśnie lampie, mieszkaniec będąc na sesji mówił o lampie zlokalizowanej przy przejściu dla 
pieszych na drodze nr osiem i braku widoczności na skrzyżowaniu. Mieszkaniec zapytał 
Przewodniczącego Rady Miejskiej czy pamięta sytuacje podczas minionych sesji w 
poprzednich kadencjach kiedy to wypowiedź burmistrza była przerywana?, był wprowadzany 
limit czasowy wypowiedzi?, których on sobie nie przypomina. Mieszkaniec wyraźnie 
podkreślił, że sytuacje kiedy odbierany jest głos burmistrzowi nie powinny mieć miejsca, a 
przewodniczący ma możliwość w inny sposób poprosić go o skrócenie wypowiedzi. 
Mieszkaniec zapytał również czy Przewodniczący zauważył w naszej gminie korzystne 
zmiany, które za sprawą obecnego Burmistrza miały miejsce? Udzielając odpowiedzi na 
pierwsze pytanie, Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wskazał na 
konkretne zapisy w obowiązującym statucie Gminy Niemcza przyjętym w ubiegłym roku po 
konsultacjach społecznych, w dokumencie wprowadzono limit czasowy wypowiedzi, zapisy 
nie zostały zakwestionowanie przez nadzór wojewody. Przewodniczący podkreślił duże 
znaczenie podejmowanych przez Burmistrza inwestycji, Radni nigdy nie blokowali 
podejmowanych przez Burmistrza inwestycji, i docenia to co zostało dla mieszkańców 
wykonane. Czasami Radni nie muszą zgadzać się ze sposobem wykonania poszczególnych 
inwestycji ale jest to temat do dalszych rozważań. 
Mieszkaniec gminy zapytał również o cmentarz zlokalizowany w miejscowości Przerzeczyn -
Zdrój, który miał być powiększany, czy prace w tym zakresie zostały zakończone? Pytanie 
skierował do Zastępcy Burmistrza, który poinformował, że tym tematem zajmował się 
osobiście Burmistrz Jarosław Węgłowski, który udzieli odpowiedzi w tym zakresie. 
Zastępca Burmistrza kolejny raz poprosił Przewodniczącego Rady Miejskiej o przekazywanie 
opinii publicznej prawdziwych informacji po czym przypomniał, o sytuacji kiedy Burmistrz 
przedstawił radnym możliwość uruchomienia na terenie naszej gminy działalności mas 
bitumicznych, radni wówczas nie dopuścili do przedstawienia prezentacji nie przyjmując 
projektu uchwały do porządku obrad sesji. Burmistrz Jarosław Węgłowski chciał większe 
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inwestycje konsultować z radnymi. Zastępca Burmistrza poprosił o przekazywanie 
mieszkańcom prawdziwych informacji. 
Sekretarz Gminy Niemcza nawiązując do tematu statutu sprostowała, że konsultacje 
społeczne dotyczyły statutów sołectw, statut gminy zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa w tym zakresie nie podlegał obowiązkowi konsultacji, zatem mieszkaniec nie miał 
możliwości wypowiedzenia się co do proponowanych przez doraźną komisję statutową 
zapisów Statutu Miasta i Gminy Niemcza. Pani Sekretarz zwróciła również uwagę na fakt, że 
owszem zapis o limicie czasowym jest ujęty w statucie, ale wyraźnie jest to możliwość z 
jakiej może skorzystać przewodniczący obrad a nie konieczność jak zasugerował to w swojej 
odpowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący obrad podziękował uczestnikom sesji, że bez zastosowanego limitu 
wypowiedzi przebieg dzisiejszych obrad był sprawny i w przyjaznej atmosferze. Pan Andrzej 
Osipowicz przypominając sytuację o której mówił Zastępca Burmistrza wskazał, że radnym 
jest trudno odnieść się i właściwie ocenić planowaną inwestycję, kiedy to dowiadują się o niej 
na jeden dzień przed jej prezentacją przez Burmistrza, bez ważnych szczegółów, podkreślił, 
że warto najpierw omówić temat na posiedzeniu komisji później opracować stosowną 
uchwałę i wówczas pozwolić radnym podjąć decyzję, czego w przypadku pomysłu produkcji 
mas bitumicznych na terenie naszej gminy niestety zabrakło. 
Ad vocem Radna Wiesława Kajrys przypomniała podjęcie uchwały również intencyjnej w 
zakresie zapewnienia radnym opieki prawnej podczas wszystkich posiedzeń komisji, gdzie 
niestety radni nie mają żadnego wpływu czy Pan Burmistrz ja wykona czy też nie. Sytuacja w 
przypadku uruchomienia na terenie naszej gminy wytwórni mas bitumicznych była podobna, 
bowiem taka informacja była radnym udzielona w dniu kiedy prezentacja na ten temat miała 
być przedstawiona. Zastępca Burmistrza powtórzył przytoczone wcześniej argumenty. Radna 
Kamila Smęt zaznaczyła, że z uwagi na możliwości łatwego przepływu korespondencji i 
porozumienia zarówno z Burmistrzem jak i innymi pracownikami urzędu, nadzór na 
realizacją inwestycji lokalnych jest sprawowany na bieżąco. Radna nie widzi potrzeby 
występowania i zabierania głosu w tym temacie podczas sesji. Zastępca Burmistrza zwrócił 
uwagę na dobrą współpracę z radną Kamilą Smęt. 
 
10. Zamknięcie sesji. 
Radny Paweł Zapotoczny o godz. 15.03 opuścił salę narad powrócił o 15.07. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wobec wyczerpania 
porządku obrad o godz. 15:13 zamknął posiedzenie LXX/2024 sesji. 
Nagranie archiwalne z LXX/2024 sesji znajduje się pod adresem: 
https://onedrive.live.com/?id=C7A7BC38ED7626DC%21434&cid=C7A7BC38ED7626DC 
Nagranie z przyczyn technicznych zostało przerwane o godz. 15:01 
Raport zbiorczy imiennego głosowania radnych podczas LXX/2024 sesji Rady Miejskiej w 
Niemczy z dnia 23 lutego 2024 roku stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący 
 Rady Miejskiej w Niemczy 

 (-) Andrzej Osipowicz 

 

 

Sporządziła Agnieszka Borowska 
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